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Side 2

Spørgsmål: Ministeren anmodes om at oplyse, i hvor mange tilfælde reglen i selskabsskatte-
lovens § 3, stk. 4 (transparens for fondsejede selskaber) er brugt i indkomstårene 2005-2007 
med angivelse af antal selskaber og samlet fradrag i selskabsindkomsten.

Svar: SKAT’s selskabsskattesystem indeholder ikke oplysninger om selskabernes fradrag efter 
selskabsskattelovens § 3, stk. 4. Det er derfor ikke muligt at oplyse i hvilket omfang, den nævn-
te regel anvendes.

Til brug for en konsolidering af provenuskønnet i Skattekommissionens rapport har Skattemi-
nisteriet bedt SKAT om at undersøge anvendelsen af reglen hos en række større kendte fonds-
ejede selskaber.

Undersøgelsen viste at der i 2007 var 5 selskaber med fradrag efter selskabsskattelovens § 3, 
stk. 4. Det samlede fradrag udgjorde op mod 1,2 mia. kr. og skatteværdien heraf udgjorde op 

mod 0,3 mia. kr. Dette skøn er formentligt et overkantsskøn, da merskatten kan imødegås ved 
strukturændringer, jf. svaret på spørgsmål 480. Endvidere vedrører skønnet 2007, hvor kon-
junkturerne var gode. I modsat retning trækker det, at der formentligt er flere, om end mindre, 
selskaber, som kan have anvendt reglen.  

   


